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Chris Brunner & Hans Vader 
 
 
De natuurbeschermingsactiviteiten van de afgelopen herfstmaanden 
richtten zich vooral op lopende, al bekende zaken. Soms zijn daarbij 
successen geboekt; soms gaat het moeizaam. 
 
 
Valkerij in de Amsterdamse Waterleidingduinen beëindigd 
 
Laten we beginnen met een succes. Zoals we in de vorige Fitis hebben 
gemeld was in de omgeving van het zweefvliegveld in de Amsterdamse 
Waterleidingduinen tot voor kort nog steeds een valkenier actief; en 
dat in een Natura 2000-gebied! De Vogelwerkgroep heeft zich daar met 
succes tegen verzet. Lees elders in dit nummer.  
 
 

Ontwikkelingsvisie Schouwbroekerplas 
 
De Schouwbroe-
kerplas aan de 
westkant van 
Schalkwijk – ook 
wel Put van Vink 
genoemd – is zwaar 
vervuild maar heeft 
(desondanks of 
juist dankzij) be-
langrijke natuur-
waarden. Vanwege 
de vervuiling is het   Gezicht op de Schouwbroekerplas 
gebied nauwelijks  
toegankelijk en heeft er zich een weelderige vegetatie ontwikkeld. Voor-
al in het groen om de plas heen vind je er dan ook allerlei bijzondere 
broedvogels, zoals Buizerd, Nachtegaal, Rietzanger, Kleine Karekiet, 
Tuinfluiter, Fitis en IJsvogel. 
Met enige regelmaat worden er vanuit de politiek of marktpartijen vra-
gen gesteld of er voor dit gebied niet toch ook ontwikkelingsmogelijk-
heden zijn; of dat het gebied niet in grotere mate voor voetgangers kan 
worden opengesteld. De gemeente heeft daarom een ontwikkelingsvisie 
opgesteld, die inzicht geeft in mogelijkheden en onmogelijkheden van 
een ontwikkeling en wat daarvan de kosten en opbrengsten zijn.  

Natuurbeschermingsnieuws 
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Verheugend is dat er in de visie ook aandacht is besteed aan de be-
staande natuurwaarden. Gesteld wordt dat het helemaal ongemoeid 
door laten groeien en woekeren van de beplanting op den duur nadelig 
is voor de natuurwaarden. Volgens de voorkeursvisie wil de gemeente 
in de noordoosthoek van het gebied langs de Zuid-Schalkwijkerweg 
enkele vrije kavels uitgeven en drijvende woningen mogelijk maken. De 
opbrengsten daarvan wil ze investeren in verbetering van de natuur-
waarden en het in beperkte mate toegankelijk maken van het nu afge-
sloten gebied. Langs de Schouwbroekerbrug denkt de gemeente aan 
een passantenhaven en/of gemeentelijke ligplaatsen voor boten. 
 
Toch maken wij ons ook zorgen, ook al zegt de gemeente op dit mo-
ment dat ze rekening wil houden met de natuurwaarden en zelfs maat-
regelen wil treffen voor verbetering. Het risico is levensgroot dat de na-
tuurwaarden uiteindelijk weer het onderspit delven. Helaas zijn wij pas 
recent attent gemaakt op deze ontwikkeling, terwijl de ontwerpvisie al 
in 2010 ter inzage heeft gelegen. Daardoor was het niet meer mogelijk 
een gedegen reactie vanuit de vogelwerkgroep op te stellen. Het is nu 
zaak de daadwerkelijke ontwikkelingen kritisch te volgen en de ge-
meente aan haar beloftes te houden. 
 
 
Veel bezwaren tegen Duinpolderweg 
 
Alerte lezers van het Haarlems Dagblad hebben het vast opgemerkt. Er 
was de laatste maanden veel te doen over de geplande Duinpolderweg 
die tussen Hillegom en Bennebroek dwars door de cultuurhistorisch 
waardevolle en vogelrijke Oosteinderpolder moet gaan. Vereniging Be-
houd de Polders en de vogelwerkgroep verzetten zich al langer tegen 
deze in onze ogen nutteloze en verwoestende weg. Ondanks de steeds 
opnieuw vanuit de diverse belangengroepen gestelde vragen, waarvoor 
deze weg eigenlijk wel nodig is, weigert de provincie stelselmatig hierop 
antwoord te geven. En dat ondanks een nieuw rapport van de onaf-
hankelijke verkeerskundige Martin Bunnik, die aantoont dat de weg 
niet alleen niets oplost, maar de bestaande verkeersproblemen in Ben-
nebroek en Heemstede alleen maar erger maakt. De vele commotie 
heeft er wel toe geleid dat de beide betrokken provincies al geplande 
informatieavonden hebben uitgesteld. Maar daarmee is de planvorming 
voor deze onzinnige weg helaas nog lang niet stopgezet. 
 
 
Overleg met wethouder over weidevogels Verenigde Polders  
 
Het weidevogelbestand in de Verenigde Polders in Schalkwijk is de 
laatste jaren schrikbarend teruggelopen. Zoals in de vorige Fitis is ge-
meld heeft de vogelwerkgroep een rapport opgesteld waarin we aange-
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geven wat kan worden gedaan om de natuur in dit bijzondere gebied 
weer enigszins te herstellen. Intussen hebben we dit rapport ook for-
meel aangeboden en besproken met wethouder Rob van Doorn van de 
gemeente Haarlem. Meer daarover elders in dit nummer. 
 
 
Bouw Nieuw Overbos gestart 
 
Vorig jaar dreigde de eeuwenoude reigerkolonie pal naast het verpleeg-
huis Overbos in Heemstede sterk te worden verstoord door de sloop 
van het sterk verouderde gebouw. In goed overleg met de eigenaar en 
de ontwikkelaar van de nieuwbouw is de sloop toen uiteindelijk uitge-
steld tot na het broedseizoen. Intussen is het oude gebouw wel ge-
sloopt en is er gestart met de nieuwbouw. Eigenaar en ontwikkelaar 
hebben nu zelf het initiatief genomen voor nader overleg met de vogel-
werkgroep om verstoring door de bouwwerkzaamheden tijdens het ko-
mende broedseizoen zo veel mogelijk te beperken of te voorkomen. In 
goed overleg heeft de vogelwerkgroep ook een advies opgesteld over 
mogelijke natuurmaatregelen aan het gebouw en in het beheer van het 
park van het voormalige landgoed. 
 
 
Weidevogels blijven bedreigd in Hillegom 
 
Na een hoopvol 
overleg met een 
wethouder en 
enige ambtena-
ren van Hille-
gom blijkt uit-
eindelijk dat er 
niets kan in de 
polders van Hil-
legom. Tijdens 
een gesprek met 
een ambtenaar 
(projectleider) 
van de  Gezicht op de Vosse- en Weerlanerpolder 
herinrichting van 
de Vosse- en Weerlanerpolder bleek het volgende. De voorstellen van 
de vogelwerkgroep werden welwillend aangehoord. Er mocht echter 
geen meter grond aangekocht worden voor de uitvoering van onze 
plannen. Bovendien werd het verzoek om de recreatiepaden, die dwars 
door het weidevogelgebied aangelegd gaan worden, af te sluiten in het 
broedseizoen van 15 maart tot en met 15 juni niet aangenomen. Als dit 
wel zou gebeuren, dan zouden veel van onze bezwaren tegen de recrea-
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tieve inrichting vervallen. Voor de broedvogels zou de schade beperkt 
blijven, maar de bezwaren voor de enorme aantallen daar verblijvende 
vogels buiten de broedtijd bleven overeind. In onze zienswijze tegen het 
ontwerpbestemmingsplan hadden we onder andere verzocht om de pa-
den tijdens het broedseizoen af te sluiten en om bepalingen op te ne-
men ten aanzien van het te voeren maaibeleid. Het antwoord van Hille-
gom: “Er worden geen bepalingen hierover opgenomen!” Er worden wel 
afspraken gemaakt met de toekomstige beheerder. Kortom, het blijkt 
weer overduidelijk dat de bestuurders van Hillegom niets met natuur 
hebben en al helemaal niets met weidevogels. 
 
 
Hertenhek Panneland – Oase 
 
De enorme stapels onnodig en zonder vergunning omgezaagde bomen 
langs het tracé van het raster zijn afgevoerd door aannemer Immerzeel! 
Opvallend is dat er na het gereedkomen van het raster veel minder 
Damherten gezien worden op de weilanden langs de Vogelenzangse-
weg. 
 
 
Huttebos 
 
Nadat vanwege de vernieling van het Huttebos (Natura 2000-gebied) 
door de stichting Duinbehoud een schriftelijk handhavingsverzoek is 
ingediend bij de provincie Noord-Holland, is hier nog geen reactie op 
gekomen. Als voor deze vernieling achteraf een vergunning wordt aan-
gevraagd, zal deze aanvraag ter visie komen te liggen. Dan kan ook de 
vogelwerkgroep een zienswijze daarover indienen. 
 
 
 
Visdiefjes hebben voor het laatst gebroed 
 
De succesvolle kolonie Visdiefjes in Nieuw Vennep, die met behulp van 
de Vogelwerkgroep enige goede broedseizoenen heeft beleefd, zal vol-
gend jaar helaas geen broedgelegenheid meer vinden. De eigenaar van 
het pand, AA.Verhuizers, op wiens platte grinddak de Visdiefjes, maar 
ook Kokmeeuw, Stormmeeuw, Kleine Plevier en Scholekster broedden, 
heeft besloten om maatregelen te treffen om het broeden tegen te gaan. 
 
 
  
  


